

## 《災害防救科技與管理學刊》重要公告

因應國際重要學術期刊學術論文數位平臺影響力，以及專業知識的永續發展趨勢；經 2023 年第 3 次理監事會決議，本刊自 2024 年第 13 卷第 1 期起，全面改為電子出版，以實踐本土永續發展與因應氣候變遷的環境保育理念，加速學術刊物發行時間與降低出版成本。

本刊將持續秉持災害防救教育與學術論述推廣為本，未來以電子數位化期刊論文形式，提供會員們更多元和簡捷迅速的期刊資訊服務；感謝各位會員先進及訂閱戶長期支持，如有造成不便之處敬請海涵。

## 《災害防救科技與管理學刊》徵稿說明

- 一、《災害防救科技與管理學刊》係臺灣災害管理學會所出版之學術期刊，歡迎海內外學者投稿，凡與防救災體系、防救災規劃、社會經濟衝擊、資訊應用、心理創傷或其他災害防救科技與管理相關領域等之學術論述，但未刊登於其他學術期刊之中、英文稿件，均為本學報刊登之對象。
- 二、本學報之徵稿範圍涵蓋災害科技與管理相關議題，包括：
  - (一) 大規模災害防救與風險評估管理
  - (二) 災害管理科技
  - (三) 災害管理經驗學習
  - (四) 災害管理面臨的挑戰
- 三、本刊定期於每年三、九月各出刊乙次。全年徵稿，稿件隨到隨審，無截稿日期之限制。本刊為雙向匿名審查，為便於匿名審查，全文中請勿出現作者個人資料。稿件經二位（或以上）審稿人之評審通過後，發給接受證明及作者文章之電子排版檔；依國際期刊慣例，本刊不付稿酬。
- 四、因應國際重要學術期刊學術論文數位平臺影響力，以及專業知識的永續發展趨勢；本刊自 2024 年起，全面改為電子出版，以實踐本土永續發展與因應氣候變遷的環境保育理念。
- 五、請勿一稿兩投或侵犯他人著作權。來稿將於收件後三個月內回覆審查結果，若自投稿日起三個月內未獲通知者，稿件可自行他投。
- 六、來稿經審查通過刊登，通訊作者需代表簽署「著作財產權讓與同意書」交予本刊。該篇論文之著作財產權屬「社團法人臺灣災害管理學會」持有，可進行數位化、重製等增值流程，並存於資料庫，透過單機、網際網路、無線網路等公開傳輸方式，提供使用者檢索、下載、傳輸、列印等產品或服務。然作者仍保有著作人格權，享有該著作未來自行集結出版、教學等個人非營利使用之權利。
- 七、稿件要項
  - 來稿請同時提供 Word 檔和 PDF 檔。
    - (一) 摘要頁：含中英文題目、中英文摘要（文長各不超過 300 字）、中英文關鍵詞（各以 5 個為限）；摘要應包含研究問題與目的、研究方法、研究發現等
    - (二) 正文：全文以 20,000 字為限，包括正文、參考文獻與圖表、註釋及附錄。

(三) 格式

1. 來稿請以 word6.0 或更高版本編輯、橫式（由左至右）撰寫、A4 直式，並請依序編列頁碼。
2. 版面設定為每頁上下邊界 2.4 公分及左右邊界 2.5 公分；文章段落距離，與後段距離 0.5 列，行距為固定行高 18pt；字型以中文新細明體 12 級字，英文 Times New Roman 12 點字為原則；編年請採西元。
3. 電子檔為「彩色」出刊。

八、稿件交付

(一) 投稿請備齊下列資料，上傳至：<https://www.ipress.tw/J0170>

1. 期刊投稿者基本資料表。
2. 匿名文稿電子檔。
3. 建議審查委員名單。

(二) 聯繫方式

1. 聯絡單位：社團法人臺灣災害管理學會
2. 聯絡地址：237303 新北市三峽區大學路 151 號公共事務大樓 4 樓
3. 聯絡電話：0988-025-848

備註：詳細徵稿說明請參閱社團法人臺灣災害管理學會學刊專屬網頁下載  
(<http://www.dmst.org.tw/new/journal.php>)

## **Submission Description for *Journal of Disaster Management***

- I. *Journal of Disaster Management* is the academic journal published by Disaster Management Society of Taiwan. We welcome the scholars from Taiwan and abroad to submit their paper. The topic may be the system of disaster prevention and rescue, the plan for disaster prevention and rescue, social economic impact, information application, mental trauma, or other papers related to disaster prevention and rescue management, but not yet been published on other academic journal. The paper may be in Chinese or English.
- II. The topic of the submitted papers should cover disaster management, including:
  - (I) Mass disaster prevention and rescue and risk management
  - (II) Disaster manage technology
  - (III) Disaster management experience learning
  - (IV) The challenge of disaster management
- III. The journal is published in March and September. We accept papers all year and review them once received, without deadline limitation. We perform two-way anonymous review. In order to do that, do not show any personal information of the author in the main text. After being approved by two (or more) approvers, we will issue an acceptance certificate and an electronic version of your published article for your kind submission. According to the convention of international journal, we do not pay for the paper.
- IV. In response to the increasing influence of international academic journal digital platforms and the trend towards sustainable development of professional knowledge, starting from 2024, our journal will transition fully to electronic publication, aiming to actualize the local sustainable development and environmental conservation principles in response to climate change.
- V. Do not make a single copy or infringe upon the copyright of others. Submissions will be submitted within three months after the reply to the review results, if not within three months from the date of submission of manuscripts, manuscripts of his vote.
- VI. After the paper being approved and published, the author would be asked to sign “Copy Rights Demise Agreement.” The copy rights of the paper will belong to Disaster

Management Society of Taiwan and can be digitalized or reproduced and save in the database for users to search, download, transfer, copy through the computer, the Internet, and Wi-fi. The author still keeps his or her moral rights so that he or she may maintain rights for personal non-profit use of such as publish or teaching.

## VII. Rules for the submitted paper

Please provide both Word and PDF documents when submitting.

- (I) Abstract: Including Chinese and English titles, abstracts (content no longer than 300 words), keywords (at most 5 key words each); the abstract should cover research issue and purpose, methods, and findings.
- (II) Main content: The paper, including the main content, references and graphs, footnotes and appendix, should be limited to 20,000 words.
- (III) Format
  1. The submitted paper should be edited with word6.0 or higher version, written from left to right on A4 portrait paper, and numbered.
  2. The boarder of the page is 2.4cm, top and down, 2.5cm, right and left; the distance of the paragraph is 0.5 row with the later paragraph, fix-line high 18pt; font type is 新細明體 12 pt for Chinese and Times New Roman, 12 pt for English; use Western year for annalistic.
  3. The electronic file is colored.

## VIII. Submit the paper

- (I) Please prepare the following forms and upload to: <https://www.ipress.tw/J0170>
  1. Information of the submitter
  2. Anonymous electronic file
  3. Recommend review committee
- (II) Contact
  1. Unit: Disaster Management Society of Taiwan
  2. Address: 4F, College of Public Affairs, No. 151, University Rd., Sanxia Dist., New Taipei City 237303, Taiwan (R.O.C.)
  3. Phone: +886-988-025-848

Note: Descriptions for Submission to *Journal of Disaster Management* are available in website: <http://www.dmst.org.tw/new/journal.php>

## 徵稿啟事

臺灣災害管理學會理監事會有感於學界防災成果卓著，期透過發行《災害防救科技與管理學刊》論述，並傳達防救災相關工作推動情形與重要資訊，提供防救災相關科研技術與建置知識平臺，以成為災害防救期刊第一品牌自許。《災害防救科技與管理學刊》於 2012 年 3 月創刊，每年定期於三、九月由臺灣災害管理學會出版，文章領域涵括防救災體系、防救災規劃、社會經濟衝擊、資訊應用、心理創傷或其他災害防救科技與管理相關領域等之學術論述。本刊期盼國內外學者賜稿，共同為災害防救之研究發展努力。

本刊在此敬邀投稿，經收錄刊出，將致贈當期作者文章之電子排版檔。

\* 投稿信箱：<https://www.ipress.tw/J0170>

\* 洽詢電話：+886-988-025-848 學會秘書處

## **Notice on the Submission of Manuscripts**

On the basis of extraordinary jobs done by the academic field for the prevention of disasters, the Board of Directors and Supervisors from Disaster Management Society of Taiwan anticipates not only to deliver the promotional situations as well as important information for jobs related to disaster prevention & relief through the issuance of papers with *Journal of Disaster Management*, but to offer scientific research technologies related to disaster prevention & relief as well as to set up a knowledge platform, eventually someday to become the No.1 brand for the journal of disaster prevention & relief.

*Journal of Disaster Management* is published regularly by the Disaster Management Society of Taiwan in March and September of each year, with the fields of articles to cover academic studies such as disaster prevention & relief systems as well as planning, socioeconomic impacts, information applications, psychological traumas, or other fields related to disaster prevention & relief technology and management.

Our journal is with expectation of manuscript submission from scholars either domestically or abroad, to work together for making efforts on the research developments of disaster prevention & relief.

Our journal is here sincerely to request for your submission of manuscripts, and if the manuscript is accepted for publication, in return, there will be a gift to include an electronic version of your published article for your kind submission.

\* Please make submission of your article with e-mail to: <https://www.ipress.tw/J0170>

\* Contact Phone: +886-988-025-848